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REEDEL on vahelduva pilvisuse-
ga ilm. Enamasti Ida- ja Lõuna-
Eestis sajab hoovihma, võib olla 
äikest. Öösel on 10...16, päeval 
17...23 kraadi. 

LAUPÄEVAL on vahelduva 
pilvisuse ning kohatiste vihma-
hoogudega ilm. Öösel on 10...16, 
päeval 16...22 kraadi. 

PÜHAPÄEVAL öösel on vahelduva 
pilvisusega ilm. Kohati sajab hoo-
vihma. Päeval pilvisus tiheneb ning 
mitmel pool sajab vihma. Öösel on 
10...15, päeval 15...19 kraadi.

ESMASPÄEVAL on pilves 
selgimistega ilm. Paljudes kohtades 
sajab hoovihma. Öösel on 10...15, 
päeval 15...19 kraadi. 

TÄNA LEHES

ILM

Vallavalitsus tänas 
tegijaid
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Toasoe kallineb
lk 2

Muusikakool on valmis
Esmaspäeval andis muusika-
kooli uue hoone ehitaja Paide 
MEK tellijale Türi vallavalitsu-
sele hoone üle. Vastuvõtukomis-
joni kuulusid Paide MEKi esin-
daja, ehitusjärelvalve insener, 
abivallavanem, muusikakooli ja 
kultuurimaja direktorid, tööins-
pektsiooni esindaja. 

Abivallavanem Enn Mäger 
ütles, et üldmulje oli positiivne ja 
tema ei näe küll mingit takistust, 
miks kool ei saaks 1. septembril 
uues hoones tegutsema asuda.

Muusikakooli direktor Sil-
ja Aavik rääkis, et ilmnenud väi-
kesed iluvead – ebaühtlaselt vär-
vitud fuajeesein ja tööde käigus 
kannatada saanud klassiuks – 
peaks ehitaja poolt nädala jook-
sul parandatud saama. 

Kolmapäevaks oli kohale 
jõudnud kontsertklaver, ka ena-
mus muusikakooli asjadest oli va-
nast hoonest uude ära kolitud. OÜ 
Stratus pani paika ka lavastanged 
ja akustilised küljekardinad. „Ree-
del tullakse veel kontrollima tu-
leohutusnõuetele vastavust ja siis 
jääme ootama tellitud mööblit, 
mis peaks kohale jõudma 1. au-
gustiks,“ ütles Aavik.

Sooja vett saab aastaringi

Türi linna elanikud on nii ära 
harjunud juulikuus ilma sooja 
veeta olema, et mitmed neist on 
helistanud OÜ-sse Türi Elamu ja 
küsinud, miks neil on soe vesi ja 
millal sooja vee katkestus tuleb.

SW Energia OÜ juhatuse lii-
ge Tarmo Saarts ütles, et sooja 
vett saavad elanikud aastaring-
selt. „Katkestus on vajalik ainult 
trassi remondi või avarii puhul ja 
plaanilistest remonttöödest teata-
me kindlasti ette,“ lisas ta.

Saartsi sõnul on ettevõttel tä-
navu plaanis välja vahetada va-
nad trassilõigud Tehnika tänava 
piirkonnas, seda augustis-sep-
tembris.

Koolil vahetus direktor

Seoses sellega, et Türi tehnika- 
ja maamajanduskooli pikaaeg-
sel direktoril Toomas Šadeikol 
oli 30. juuni töölepingujärg-
ne viimane tööpäev, on alates 
1. juulist kooli direktori kohu-
setäitja Rein Oselin, kellest 1. 
septembril saab uue ühendõp-
peasutuse – Järvamaa kutseha-
riduskeskuse – direktor.

Toomas Šadeiko on edaspi-
di Järvamaa kutsehariduskesku-
se nõukogu liige, esindades Türi 
vallavalitsust.
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SÕNUMID

TÜRI VALLAS

4.–5. juulil Türi tehisjärve ääres 
üleriigiline priitahtlike pritsu-
meeste foorum. 

5.–6. juulil Türil väikelinnade 
suvemängud. 

Türi pidas sünnipäeva
Kolmapäeval, 2. juulil tähis-
tas linnarahvas Kooli pargis 
Türi linna 82. sünnipäeva. 
Tutvuti uue ajalooraamatu-
ga, kuulati Türi laulikuid ja 
maiustati suhkrukringlitega.

ANU BOLLVERK
rleht@tyri.ee

Tähendusrikkas paigas – Tü-
ri linna 10. sünnipäevaks ra-
jatud Kooli pargis – peetud 
sünnipäevapidu algas ko-
gumiku „Türi. Kilde kihel-
konna ja linna arengust” 4. 
osa tutvustusega. Kogumiku 
koostaja Kaarel Aluoja ütles 
avasõnades, et türilased või-
vad olla õnnelikud ja uhked 
mitme asja üle -  meil on nii 
kaunis kodulinn, nii palju 
tublisid lauljaid, kunstnikke 
ja sportlasi ning Türi on üks 
väheseid paiku, kus omava-
litsuse ajalugu uuritakse ja 
raamatusse kirjutatakse.

Aluoja rääkis, et kogu-
miku neljanda osa juures 
rõõmustavad teda eriti kaks 
asja – et Ago Pajur on kir-
jutanud nii põhjaliku üle-
vaate siinsest hariduselust 
ja koolivõrgust enne 1940. 
aastat ning et noori ajaloo-
uurijaid tuleb üha juurde.

Kogumikus on 15 lu-
gu erinevatelt autoritelt ja 
väga erinevatel teemadel. 
Raamatut trükiti 1500 ek-
semplari. Esimesed sada 
köidet kadusid Kooli par-

ki üles seatud letilt kui soo-
jad saiad ning väga paljud 
kasutasid võimalust paluda 
trükivärskesse kogumik-
ku ka selle koostaja Kaarel 
Aluoja autogrammi.

Sünnipäevapeo täitsid 
lauluga SuisaPäisa ja vana-
muusikaansambel Lumen 
Cantus. Kõigile peokülalis-
tele pakuti morssi ja suhk-
rukringleid.

Ajaloohuvilistel oli 
võimalus koos Ago Pajuri-
ga teha ring peale Türi va-
nadele koolimajadele. Tee-
kond viis esmalt praeguse 
Kaitseliidu Järva maleva 
hoone juurde Väike-Pär-

nu tänaval, mis on koduks 
olnud Türi kihelkonna-
koolile. Siis vaadati üle va-
na õigeusu kirik, Jaan Lõ-

vi kool Viljandi tänaval ja 
õhtune jalutuskõik lõppes 
gümnaasiumi vana maja 
juures.

Türi ajalooraamatu koostaja Kaarel Aluoja tutvustas linnarahvale kogumikku ja selle 
lugude autoreid. 2 x Anu Bollverk

Kergejõustiklased 
naasid medalitega

lk 6

Avalikustati haridusuuringu tulemused
Teisipäeval tutvustati Tü-
ri kolledžis Türi valla poolt 
Tartu ülikoolilt tellitud hari-
dusvaldkonna uuringut, mis 
pidi välja selgitama koolivõr-
gu optimaalsuse ja kohalike 
inimeste rahulolu sellega,   
suunaõpete potentsiaali ning 
samuti analüüsima majan-
duslikke näitajaid. Uuringu 
käigus küsitleti õpilasi ja lap-
sevanemaid, viidi läbi kolm 
ümarlauda. 

Vallavalitsuse haridus-
osakonna juhataja Triin Pär-
na ütles, et küsitletute hin-
nangud valla lasteaedade ja 
koolide kohta olid üldiselt 
head. „Uuringust selgus, et 
mida väiksem on lasteaed, 
seda kõrgemalt on see hin-
natud. Koolide puhul eelis-
tatakse peamiselt kodukoha 
lähedust,“ lisas ta.

Lähitulevikus tuleb Pär-
na sõnul valla koolivõrk uu-
ringutulemustele toetudes 

luubi alla võtta. „Peame ar-
vestama prognoositavat laste 
arvu, majandus- ja sotsiaal-
set olukorda, transpordivõi-
malusi,“ täpsustas ta. Sa-
mas on Triin Pärna kindel, 
et kinni ei panda mitte üh-
tegi valla kooli ega lasteaeda. 
„Võib-olla tuleb teha mõned 
ümberkorraldused, aga võib 
ka juhtuda, et mingeid muu-
tusi ei tehta. Variante on to-
hutult,“ lisas ta.

Vallavolikogu esimees 
� eo Aasa põhjendas uurin-
gu tellimist faktiga, et nelja 
omavalitsuse liitumisega tek-
kis Türi vallas väga suur koo-
livõrk ja 40% valla eelarvest 
läheb hariduse korraldami-
seks, samas aga on sündiva-
te laste arv vähenenud – valla 
territooriumil sünnib praegu 
lapsi poole vähem kui 18 aas-
tat tagasi. Seega peaks tellitud 
uuring aitama koostada hari-
dusvaldkonna arengukava.

Aasa sõnul pakkusid 
uurijad välja ka konkreetseid 
lahendeid, kuidas oleks või-
malik kulusid kokku hoida. 
„Näiteks võiks Türi vallas ol-
la üks gümnaasium, mis oleks 
vaid 10.-12. klassidele, või üks 
progümnaasium, kus oleks 
ka põhikooli klassid. Ka võiks 
Kabalas kokku viia lasteaia ja 
algkooli, sama variant on või-
malik ka Oisus,“ täpsustas ta. 

Volikogus tuleb teema 
arutlusele augustis. „Kui 
mingeid muudatusi teha, 
peaksime need ära otsusta-
ma selle aasta sees, et järg-
mise aasta 1. septembril 
saaks uutmoodi tööle ha-
kata. Samas on võimalik, et 
jätkame vanaviisi. Praegu 
on kõik variandid võimali-
kud!“ ütles Aasa.

ANU BOLLVERK

Kabala mõisakool. Anu Bollverk

Lisaks linna sünnipäevale oli tähtpäev ka peopaigal, Kooli pargil. 


